

Title (en)

Applicator for a cosmetic product, in particular mascara and method of producing such an applicator

Title (de)

Applikator für Kosmetikprodukt, insbesondere Wimperntusche, und Herstellungsverfahren eines solchen Applikators

Title (fr)

Applicateur pour produit cosmétique, notamment mascara et procédé de fabrication d'un tel applicateur

Publication

**EP 2923600 A1 20150930 (FR)**

Application

**EP 15160191 A 20150320**

Priority

FR 1452513 A 20140325

Abstract (en)

[origin: CN104939488A] The invention relates to an applicator (10) for a cosmetic product, particularly mascara, comprising a twisted core (12) and the fibers extending from the core (12) being maintained by said core (12), said core (12) having a main longitudinal extension direction, called the main axis (X), said core (12) being straight along said main axis (X). The fibers form an envelope (E) with their free end, said envelope (E) including surfaces (F1-F4), which alternate around the main axis (X), said faces (F1-F4) being curved, a section formed transversely to the main axis (X), said cross section having a substantially polygonal shape so as to form the edges between said curved surfaces (F1-F4). The invention also relates to a method for manufacturing an applicator (10).

Abstract (fr)

L'invention concerne un applicateur (10) pour produit cosmétique, notamment mascara, comprenant une âme torsadée (12) et des fibres qui s'étendent à partir de l'âme (12) en étant maintenues par ladite âme (12), ladite âme (12) présentant une direction d'extension longitudinale principale, dite axe principal (X), ladite âme (12) étant rectiligne le long dudit axe principal (X). Les fibres forment une enveloppe (E) avec leur extrémité libre, ladite enveloppe (E) comprenant des faces (F1-F4) qui alternent autour de l'axe principal (X), lesdites faces (F1-F4) étant courbes, une section réalisée transversalement à l'axe principal (X), dite section transversale, présentant une forme sensiblement polygonale de sorte à former des arêtes entre lesdites faces courbes (F1-F4). L'invention concerne encore un procédé pour la fabrication d'un tel applicateur (10).

IPC 8 full level

**A46B 3/18** (2006.01); **A46B 9/02** (2006.01); **A46D 3/05** (2006.01)

CPC (source: BR EP US)

**A45D 40/265** (2013.01 - BR US); **A46B 3/18** (2013.01 - EP US); **A46B 9/021** (2013.01 - EP US); **A46B 9/028** (2013.01 - EP US); **A46D 1/04** (2013.01 - US); **A46D 3/05** (2013.01 - EP US); **A46B 3/18** (2013.01 - BR); **A46B 9/021** (2013.01 - BR); **A46B 9/026** (2013.01 - BR US); **A46B 9/028** (2013.01 - BR); **A46B 2200/1053** (2013.01 - BR EP US); **A46D 1/04** (2013.01 - BR); **A46D 3/05** (2013.01 - BR)

Citation (search report)

- [X] FR 2973991 A1 20121019 - OREAL [FR]
- [X] FR 2991560 A1 20131213 - OREAL [FR]
- [X] EP 1236419 A1 20020904 - OREAL [FR]
- [X] FR 2811525 A1 20020118 - OREAL [FR]
- [X] WO 2009153761 A2 20091223 - OREAL [FR], et al

Designated contracting state (EPC)

AL AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HR HU IE IS IT LI LT LU LV MC MK MT NL NO PL PT RO RS SE SI SK SM TR

Designated extension state (EPC)

BA ME

DOCDB simple family (publication)

**EP 2923600 A1 20150930**; **EP 2923600 B1 20201223**; BR 102015006678 A2 20170620; CN 104939488 A 20150930; CN 104939488 B 20191011; FR 3019016 A1 20151002; FR 3019016 B1 20170901; US 2015272301 A1 20151001; US 9591909 B2 20170314

DOCDB simple family (application)

**EP 15160191 A 20150320**; BR 102015006678 A 20150325; CN 201510134590 A 20150325; FR 1452513 A 20140325; US 201514666939 A 20150324